
   
 

09. januar 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor langt er man i processen med det lovforberedende udvalg vedrørende navneloven med de 

danske myndigheder? 

 

2. Hvornår forventer man den nye lov kan træde i kraft? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Den 05/09-2017 fik jeg svar på mine spørgsmål (2017-206)1 angående navnelov og navnelovgivning. På 

dette tidspunkt fik jeg svar på, at Naalakkersuisut i samarbejde med de danske myndigheder har indledt et 

samarbejde med at få navneloven opdateret. Der skulle være nedsat et lovforberedende udvalg, der skal 

komme med anbefalinger til en revision af navneloven. Naalakkersuisut ville afvente anbefalingerne. Der er 

nu gået halvandet år siden svarene på mine spørgsmål, og jeg har ikke set nogle anbefalinger endnu og vil 

derfor gerne høre om, hvor langt man er kommet.  

 

Jeg henviser derudover til min begrundelse i spørgsmål 2017-206, og til at jeg på EM 2018 i forbindelse med 

spørgetimen med Naalakkersusoq for dette område igen spurgte til området. 

 

Jeg ser på den baggrund frem til at modtage svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 

 

 

 

 

                                           
1 https://ina.gl/documents/para3637/2017/svar/2017_206_navnelov_rave_svar.pdf  

https://ina.gl/documents/para3637/2017/svar/2017_206_navnelov_rave_svar.pdf

